
  
 
 
 
 
 
de voorzitter van de Raad 
 
VRAGEN RAADSLID / FRACTIE: Ernst Jonker, GroenLinks 
 
ONDERWERP:  gebruik RoundUp door gemeente en derden 
 
TOELICHTING 
N.a.v. zorgen van bewoners uit onze gemeente en de inforaad van 13 mei inzake gemeente-
lijke projecten, wil GroenLinks Terneuzen het gebruik van het chemische onkruidbestrij-
dingsmiddel RoundUp van de fabrikant Monsanto zo snel mogelijk stop zetten.  
 
Steeds meer onderzoeken wijzen erop dat de stof glyfosaat in Roundup zeer schadelijk is 
voor mens, dier en milieu. De fabrikant zelf geeft in elk geval op de verpakkingen en in de 
gebruiksvoorschriften aan dat je tijdens het gebruik van Roundup handschoenen moet dra-
gen, dat je kinderen en huisdieren een hele tijd uit de buurt moet houden van het bespoten 
terrein, en dat er op bijvoorbeeld een boerderij gedurende minstens 5 dagen door het vee 
niet van de bespoten gewassen gegeten mag worden. Een serieuze waarschuwing dus. En 
als je dan bedenkt dat de meeste mensen niet eens weten dat er een aantal keren per jaar 
met dit gif rond hun huis wordt gespoten, laat staan dat er wel degelijk gezondheidsgevolgen 
kunnen zijn. 
 
Wij vinden het dan ook niet verantwoord dat de gemeente Terneuzen nog gebruik maakt van 
dit bestrijdingsmiddel en willen dan ook dat de gemeente zo snel mogelijk stopt met het ge-
bruik van RoundUp en in plaats daarvan milieuvriendelijke oplossingen gaat hanteren.  
 
Daarbij gaan we ervan uit dat organisaties als Dethon en andere partners die nog gelieerd 
zijn aan de gemeente, een dergelijke stop ook overnemen. Ook zien we een rol vanuit de 
gemeente richting de wooncorporaties om hen te wijzen op het niet wenselijke gebruik van 
het middel. 
 
Bij een eventuele stop van het gebruik van het middel lijkt het ons wel verstandig om be-
leidsambtenaren en werkuitvoerders op korte termijn te voorzien van kennis op het gebied 
van biodiversiteit in het algemeen en alternatieven voor het gebruik van bestrijdingsmiddelen 
in het bijzonder. 
 
N.a.v. bovenstaande wil de fractie van GroenLinks graag antwoord op onderstaande vragen; 
 

 
Vragen (art. 39 RvO) 
 

 
Antwoorden van Burgemeester en Wethouders 

1 Klopt het dat het middel Roundup nog 
steeds in onze gemeente wordt ge-
bruikt, ook in de directe omgeving van 
scholen en waar dus kinderen spe-
len? 
 

1 Het middel RoundUp wordt momenteel nog 
door de gemeente gebruikt. Het wordt toege-
past in de openbare ruimte middels de Duur-
zaam Onkruid Beheer methode (DOB-
methode), waardoor slechts een kleine hoe-
veelheid wordt gebruikt. Hiervoor gelden  
strenge regels waarbij het risico voor mens en 
dier tot een minimum zijn beperkt.  

2 In andere gemeenten zoals bv. 
Amersfoort, Utrecht of Zeist is het 
middel reeds vervangen door milieu-
vriendelijke middelen. Is het college 

2 De gemeente zal (samen met de andere ge-
meenten in Zeeland) zo snel mogelijk over-
stappen op chemievrij onkruidbeheer. Vanaf 
november 2015 is dat verplicht. De gemeenten 
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Vragen (art. 39 RvO) 
 

 
Antwoorden van Burgemeester en Wethouders 

bereid om z.s.m. ook over te stappen 
op dat soort alternatieven? 

hebben de tijd tot november 2015 nodig om het 
onderhoudsniveau anders te definiëren en/of 
de benodigde (extra) budgetten te reserveren. 

3 Is het college bereid om een eventue-
le stop van dit bestrijdingsmiddel ook 
door te laten voeren bij derden als 
Dethon en of Wooncorporaties? 
 

3 Het verbod geldt vanzelfsprekend ook voor 
Dethon en woningbouwcorporaties. Voor zover 
onderaannemers voor ons werken zal ons be-
leid op hen van toepassing zijn.  

4 Wil het college de raad op de hoogte 
houden van de eventuele invoering 
van milieuvriendelijke bestrijdingsmid-
delen? 
 

4 Het college zal de raad op de hoogte houden.   

5 Is het college bereid om de betrokke-
nen op korte termijn te scholen op 
gebied van biodiversiteit in het alge-
meen en alternatieven voor het ge-
bruik van bestrijdingsmiddelen in het 
bijzonder? 

5 In samenwerking met de Zeeuwse gemeenten 
(VZG), Waterschap Scheldestromen, Provincie 
Zeeland, ZLTO en Evides wordt momenteel 
gewerkt aan een project Zeeland Schoon Wa-
ter om dit mogelijk te maken. Dit project zal 
eind 2014 starten. 

  
Datum vragen:  
 
27-5-2014 
 
Namens deze(n) 
 
 
 
 
 
Raadsgriffier gemeente Terneuzen 

  
Datum antwoorden: 1 juli 2014 
 
Verzonden:  
 
Burgemeester en Wethouders van Terneuzen, 
 
secretaris, burgemeester, 
 
 
 
F.M.L. Lauret RA  J.A.H. Lonink 

 


